
Protokół Nr XXII/2020 z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim w dniu 17 września 2020 r. 

 

XXII Sesja szóstej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 17 września 2020 r. 

w sali widowiskowej Miejskiego Centrum Kultury w Nowym Mieście Lubawskim. 

Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 13:00,  a zakończyły ok. godz. 14:30. 

Obrady były rejestrowane za pomocą urządzeń nagrywających obraz i dźwięk oraz  transmitowane 

online za pośrednictwem strony https://crv.pl/transmisja-warminskomazurskier-

rada_powiatu_w_nowym_miescie_lubawskim.  

Ad. 1  

Otwarcie XXII Sesji Rady Powiatu. 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał przybyłych na sesję: 

- radnych Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2), 

- Sekretarza Powiatu Ewę Kalisz - Górzkowską, 

- Skarbnika Powiatu Sebastiana Kińskiego, 

- Radcę Prawnego Macieja Sikorskiego, 

- Jana B. Liedtke /były Powiatowy Lekarz Weterynarii/, 

- Powiatowego Lekarza Weterynarii Grzegorza Klepsa, 

- Kacpra Rudnika z rodzicami oraz trenerem Mirosławem Urbanowskim, 

- przedstawicieli mediów lokalnych. 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad Kazimierz Wiśniewski i Andrzej Ochlak w imieniu 

Rady Powiatu uroczyście pożegnali i podziękowali za 42 lata pracy Janowi Benedyktowi Liedtke, który 

odszedł na emeryturę, a wcześniej pełnił funkcję Powiatowego Lekarza Weterynarii. Na stanowisku 

zastąpi go, również zaproszony na sesję, Grzegorz Kleps. Sesja była też okazją do złożenia gratulacji i 

podziękowań Kacprowi Rudnikowi, jego rodzicom oraz trenerowi Mirosławowi Urbanowskiemu. 

Podczas trwających w Radomiu lekkoatletycznych mistrzostw Polski U20 Kacper Rudnik zdobył złoty 

medal w trójskoku. 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum. 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 14 radnych, 

co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Nieobecni byli radni: Jan Czapliński, Mirosław Galiński i Daniel Zdanowski.  

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad. 
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Przewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad był radny Marek Romanowski. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny 

Romanowski wyraził zgodę. 

Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik nr 3. Radny Romanowski został 

powołany na Sekretarza obrad. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali porządek obrad (załącznik nr 4).  

Następnie zapytał czy ktoś ma uwagi do porządku obrad. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 5. 

Przyjęty porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad XXII Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z XXI Sesji Rady Powiatu.  

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

8. Informacja z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2020 r. 

9. Zapoznanie się z wynikami egzaminu maturalnego oraz naboru uczniów na rok szkolny 

2020/2021. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XV/93/2019 Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim z dnia 12 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

powiatu nowomiejskiego na lata 2020 - 2034 ze zmianami. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale nr 

XV/94/2019 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 12 grudnia 2019 r.  w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2020 r. ze zmianami. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia przystąpienia do realizacji projektu pn. 

„Pomagajmy Razem” przez Dom Pomocy Społecznej w Grodzicznie Nowe Grodziczno 14B, 

13-324 Grodziczno współfinansowanego przez Unię Europejską w ramach Europejskiego 

Funduszu Społecznego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji „Programu wyrównywania różnic 

między regionami III w 2020 roku”. 



14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Przemyskiemu pomocy finansowej w 

formie dotacji celowej. 

15. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

16. Sprawy różne. 

17. Zakończenie obrad XXII Sesji Rady Powiatu. 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z XXI Sesji Rady Powiatu. 

Sekretarz obrad XXI Sesji Rady Powiatu Marek Piątkowski poinformował, że zapoznał się z 

protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Radny wnioskował o przyjęcie protokołu. Przystąpiono do 

głosowania w sprawie przyjęcia protokołu. Raport z głosowania stanowi załącznik nr 6. Przyjęto 

protokół nr XXI/2020. 

Ad. 6 

Sprawozdanie z prac Zarządu . 

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdania z prac Zarządu w okresie od 24 lipca do 10 

września 2020 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 23 lipca, 13 i 28 sierpnia 2020 r. 

(załącznik nr 7). 

Przewodniczący poprosił o uzupełnienie sprawozdania. 

Starosta Andrzej Ochlak przedstawił informację z wydarzeń, które miały miejsce w okresie 

międzysesyjnym: 

- 4 sierpnia w Mszanowie odbyło się spotkanie szefów samorządów naszego powiatu w sprawie 

Krajowego Planu Odbudowy. Szybka ścieżka spotkania, bo trzeba było wypracować założenia do 

tego, co chcielibyśmy w naszym powiecie z tego Krajowego Planu Odbudowy, na co przekazać środki. 

Czas był bardzo krótki, bo było sześć dni na sporządzenie takiego planu, szybko wysłanie do 

Marszałka, Marszałek szybko do Warszawy. W grę wchodzą grube miliony euro. To będzie się 

nazywało Krajowy Plan Odbudowy, 

- 6 sierpnia w naszym powiecie odbyły się, oczywiście bardzo okrojone, powiatowe obchody święta 

policji, w których uczestniczyłem. Pan Wicestarosta uczestniczył w zebraniu Komitetu Rozbudowy 

Szpitala, 

- 3 sierpnia odbyło się posiedzenie Zarządu Powiatu. W tym samym dniu odbyło się Zgromadzenie 

Wspólników Szpitala Powiatowego. Po południu uczestniczyłem w otwarciu, tu w Nowym Mieście 

drogi i parkingów, tam gdzie jest targowisko,  

- 14 sierpnia spotkałem się z panem Wójtem Arkadiuszem Dobkiem. Podpisaliśmy porozumienie na 

przyszłą budowę drogi Krotoszyny - Szeplerzyzna, 

- 17 sierpnia spotkałem się z kierownictwem Domu Dziecka. Jak wiecie państwo, angażujemy tam 



środki w modernizację piętra na potrzeby naszych podopiecznych,  

- 25 sierpnia odbyła się wideokonferencja z panem Wojewodą, panem Kuratorem, Dyrektorem 

Zakrzewskim - szefem NFZ, Dyrektorem Kuriata. Oczywiście temat przewodni to sytuacja 

epidemiologiczna w naszym województwie w powiązaniu ze zbliżającym się rozpoczęciem roku 

szkolnego. W tym samym dniu spotkałem się z dyrektorami naszych szkół - Zespołu Szkół 

Zawodowych oraz Zespołu Szkół imienia Cypriana Kamila Norwida. Tam również przewodnią myślą 

tego spotkania było omówienie przygotowania do nowego roku szkolnego 2020/2021, 

- 26 sierpnia w Starostwie spotkałem z panem Tomaszem Koprowiakiem. Jest to pracownik 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Rozmawialiśmy o programach 

jakimi dysponuje, z czego możemy skorzystać w przyszłości ze środków Wojewódzkiego Funduszu. W 

tym samym dniu w Mszanowie odbyło się spotkanie w sprawie przebiegu drogi ekspresowej S5. Na 

tym spotkaniu był również obecny pan radny Mieczysław Łydziński, 

- 28 sierpnia Zarząd Powiatu, 

- 30 sierpnia pan Wicestarosta uczestniczył w dożynkach gminnych w gminie Kurzętnik w 

miejscowości Otręba, 

- 31 sierpnia wideokonferencja starostów województwa warmińsko - mazurskiego. To są w tej chwili 

cykliczne, cotygodniowe wideokonferencje. Wymieniamy informacje, poglądy na sprawy, omawiamy 

pewne zagadnienia, które wymagają tego, żeby wypracować określone stanowisko. W tym samym 

dniu podpisaliśmy umowę z PKO na obsługę finansową Starostwa, 

- 1 września rozpoczęcie roku szkolnego, oczywiście w rygorze związanym z koronawirusem, w 

bardzo okrojonej skali przedsięwzięcie, a więc tylko dla klas pierwszych. Tak to się odbyło w Zespole 

Szkół imienia Cypriana Kamila Norwida na boisku, ja brałem udział w tej inauguracji, pan 

Wicestarosta w inauguracji w Zespole Szkół Zawodowych w Kurzętniku. Później braliśmy udział w 

uroczystości pod Pomnikiem w Nawrze, związanej z osiemdziesiątą pierwszą rocznicą agresji Niemiec 

hitlerowskich na Polskę i tym samym rozpoczęcia drugiej wojny światowej, 

- 3 września – Dom Dziecka – spotkanie z wykonawcami remontu i w tym samym dniu uczestniczyłem 

w otwarciu drogi w gminie Biskupiec, drogi łączącej Fitowo – Czachówki, 

- 5 września, sobota, z delegacją uczestniczyliśmy w akcie intronizacji Chrystusa Króla w naszej 

bazylice, 

- 7 września – wideokonferencja starostów, o czym już wcześniej mówiłem, 

- 8 września to nasza tradycyjna msza odpustowa w odpuście Matki Boskiej Łąkowskiej. Po sumie 

odpustowej rozdawaliśmy publikację „Pani Naszej Łąkowskiej”. Kilkaset publikacji rozdaliśmy naszym 

wiernym, parafianom, pielgrzymom. Jest to publikacja, o której mówiłem już w ubiegłym roku, że 

przygotowujemy się do wydania i w tym roku zostało to zrealizowane, 

- 10 września kolejny Zarząd Powiatu, 



- 14 września wideokonferencja starostów województwa warmińsko - mazurskiego. 

Przewodniczący: czy ktoś ma pytania do sprawozdania? 

Radny Jan Rochewicz: mam takie małe pytanie jeśli chodzi o ten plan odbudowy co tak szybko miałby 

być, co wchodzi w ten plan odbudowy? Bo to jest takie ogólnikowe i niezrozumiałe. Więcej 

szczegółów, proszę. 

Starosta: Proponuję przejść przez program sesji w miarę sprawnie i w sprawach różnych rozwinę ten 

temat. Jeśli można przyjąć taką koncepcję. 

Przewodniczący: czy jeszcze chciałby coś? Jeżeli nie, to dziękuję bardzo panu Staroście za 

uzupełnienie sprawozdań. 

Ad. 7  

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący: czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Radny Wojciech Kozłowski: mam pytania dotyczące projektów inwestycyjnych zgłoszonych przez 

Powiat Nowomiejski do realizacji w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych oraz właśnie 

Krajowego Planu Odbudowy, o którym tu była mowa. Tytułem wstępu może powiem, że 24 sierpnia 

2020 roku ruszył nabór wniosków do II etapu dopłat z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. 

Pula środków w kwocie 6 miliardów złotych jest przeznaczona dla samorządów na wsparcie 

projektów inwestycyjnych, których wartość kosztorysowa jest nie niższa niż 400 tysięcy złotych. 

Termin składania wniosków upływa 30 września. Co ważne pozyskane środki mogą w całości 

finansować inwestycję, nie jest tutaj wymagane wniesienie wkładu własnego. Wsparcie może być 

przeznaczone również na wkład własny jednostek samorządu terytorialnego dla inwestycji 

majątkowych finansowanych z udziałem innych środków publicznych. Jeszcze wcześniej bo 21 lipca 

na unijnym szczycie w Brukseli uzgodniono, że w kolejnych 7 latach kwota 1,8 biliona euro trafi na 

doraźną pomoc państwom członkowskim w kryzysie i zapobieganie recesji, wzmocnienie potencjału 

Europy w obszarze ochrony zdrowia, transformację cyfrową i realizację Zielonego Ładu. W ramach 

tych środków realizowany będzie Instrument na Rzecz Odbudowy i Zwiększania Odporności, w 

ramach którego 57 miliardów euro trafi do dyspozycji Polski i dysponowane będzie za pośrednictwem 

Krajowego Planu Odbudowy. Ministerstwo Finansów i Polityki Regionalnej za pośrednictwem 

marszałków województw zbiera propozycje inwestycji, które mogłyby być realizowane z tych 

środków. I w związku z tym mam następujące pytania: Czy Powiat Nowomiejski złożył lub złoży 

wnioski o wsparcie i propozycje inwestycji do realizacji w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych i Krajowego Planu Odbudowy? Jeżeli tak to na jakie inwestycje i na jakie kwoty? Czy w 

ramach zgłoszonych inwestycji znalazły się: przebudowa drogi powiatowej numer 1319N na odcinku 

Kurzętnik – Kaługa i przebudowa drogi powiatowej numer 1248N na odcinku Tereszewo - Nielbark? 

Jeżeli nie zgłoszono wyżej wymienionych zadań inwestycyjnych to jaka jest tego przyczyna. Wszyscy 



wiemy, że budżet naszego powiatu dysponuje niewystarczającymi środkami, które może przeznaczyć 

na inwestycje. Związane jest to głównie z olbrzymimi obciążeniami wynikającymi z konieczności 

dopłacania własnych środków powiatu na realizację zadań z zakresu przede wszystkim ochrony 

zdrowia (głównie utrzymanie Szpitala Powiatowego) oraz oświatę. W 2020 roku na te cele jest 

przewidziana kwota prawie 4 milionów złotych, którą można by było przeznaczyć na inwestycje, 

gdyby subwencja oświatowa oraz kontrakt z Narodowym Funduszem Zdrowia pokrywał ponoszone 

wydatki. Nie sprzyja nam również pandemia koronawirusa, która pochłania dodatkowe, 

nieprzewidziane wcześniej w budżecie powiatu środki. W tej sytuacji zasadne jest jak największe 

zaangażowanie w poszukiwaniu wszelakich możliwych zewnętrznych środków na finasowanie 

realizacji inwestycji w powiecie nowomiejskim. Należy korzystać zarówno ze środków z budżetu 

centralnego, Funduszu Dróg Samorządowych, Tarczy antykryzysowej, właśnie rozpoczętego teraz 

naboru do II etapu dopłat z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych oraz tworzonego właśnie 

Krajowego Planu Odbudowy, jak i partycypacji w kosztach samorządów gminnych. Sprawna sieć 

drogowa daje szansę na rozwój regionu, kolejne inwestycje i nowe miejsca pracy. Zachowanie sieci 

drogowej we właściwym stanie i zapewnienie bezpieczeństwa korzystającym z niej mieszkańcom jest 

dla nas wszystkich bardzo ważne. Drogi powiatowe numer 1319N na odcinku Kurzętnik – Kaługa oraz 

numer 1248N na odcinku Tereszewo- Nielbark są ważnymi odcinkami komunikacyjnymi, z których 

licznie korzystają nie tylko mieszkańcy Kurzętnika, Lipowca, Nielbarka, Kącików i Tereszewa, ale 

również turyści. Od wielu lat mieszkańcy tych miejscowości kierują prośby i wnioski o poprawę 

bezpieczeństwa poprzez wykonanie koniecznego, kompleksowego remontu. Dodatkowo w pełni 

zmodernizowane zostałoby połączenie drogowe drogi krajowej numer 15 z granicą województwa 

kujawsko-pomorskiego. Ważnym aspektem przemawiającym za realizacją tych zadań inwestycyjnych 

jest również deklaracja Wójta Gminy Kurzętnik o wsparciu finansowym w postaci możliwości 

przekazania dotacji celowej w wysokości pięćdziesięciu procent kosztów poniesionych przez Powiat 

Nowomiejski na realizację tych przedsięwzięć. Mając to wszystko na uwadze oraz dbając o racjonalne 

wykorzystanie budżetu powiatu, jako przewodniczący Komisji Budżetowej uważam, że powinniśmy 

korzystać z wszelkich możliwości zewnętrznych, uzyskania dodatkowego, zewnętrznego finansowania 

zadań inwestycyjnych. 

Interpelacja stanowi załącznik nr 8. 

Przewodniczący: czy ktoś jeszcze z państwa radnych ma pytania, interpelacje? Nie widzę,  dziękuję 

bardzo. 

Ad. 8 

Informacja z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2020 r. 

Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący: na wspólnych komisjach szczegółowo omówił pan Skarbnik. Prosimy o 



przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Skarbnik: Uchwała numer RIO.IV-0120-245/20 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Olsztynie z dnia 2 września 2020 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonej przez Zarząd 

Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu 

Nowomiejskiego za pierwsze półrocze 2020 roku. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Olsztynie w osobach: Przewodniczący: Mirosław Czerny, Członkowie: Andrzej Pliszka, Małgorzata 

Mazur-Wysocka, działając na podstawie artykułu 13 punkt 4 ustawy z dnia 7 października 1992 roku o 

regionalnych izbach obrachunkowych w związku z artykułem 266 ustęp 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 

2009 roku o finansach publicznych, pozytywnie opiniuje przedłożoną przez Zarząd Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim informację o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Nowomiejskiego za pierwsze 

półrocze 2020 roku. Uzasadnienie. W dniu 1 września 2020 roku do Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Olsztynie wpłynęła informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Nowomiejskiego za I 

półrocze 2020 roku oraz informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o 

przebiegu realizacji przedsięwzięć za I półrocze 2020 roku. Powyższa informacja przedstawiona 

została przez Zarząd Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim Uchwałą Numer 62/408/2020 z dnia 28 

sierpnia 2020 roku w sprawie przyjęcia i przedstawienia Radzie Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Olsztynie informacji o przebiegu wykonania 

budżetu za I półrocze 2020 roku. W informacji przedstawiono realizację dochodów i wydatków 

budżetowych w szczegółowości uchwały budżetowej. Plan dochodów i wydatków budżetowych 

wykazywany w sprawozdaniach uwzględnia zmiany wynikające z Uchwał Rady i Zarządu Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim podjętych w trakcie roku budżetowego. W dochodach i wydatkach 

wielkości wykonane porównano z planowanymi zamierzeniami, wyliczając ich wskaźnik procentowy. 

Zrealizowane dochody budżetowe wynoszą 24.956.120,52 złotych, to jest 53,98 % ustalonego planu 

dochodów po zmianach. Wydatki budżetowe zrealizowano w wysokości 21.211.215,55 złotych, co 

stanowi 43,52 % planu wydatków po zmianach, z tego wydatki bieżące wyniosły 19.557.150,33 zł, to 

jest 48,18 % planu, natomiast wydatki majątkowe wyniosły 1.654.065,22 zł, to jest 20,31 % planu po 

zmianach. Na dzień 30 czerwca 2020 roku łączna kwota zobowiązań Powiatu Nowomiejskiego wynosi 

13.982.400,00 złotych. Z przedłożonych dokumentów wynika, że w Powiecie Nowomiejskim w latach 

2020 - 2034, czyli w latach spłaty zadłużenia, spełniony jest limit ustalany indywidualnie dla każdej 

jednostki samorządu terytorialnego w oparciu o algorytm i na podstawie danych określonych 

przepisami artykułu 243 ustawy o finansach publicznych. Skład Orzekający stwierdza, że w wyniku 

badania przedłożonych materiałów, dane liczbowe, przedstawione w przedłożonej informacji, zgodne 

są z danymi zawartymi w sprawozdawczości. Sporządzona informacja umożliwia ocenę wykonania 

budżetu Powiatu Nowomiejskiego za pierwsze półrocze 2020 roku. Biorąc powyższe pod uwagę Skład 

Orzekający postanowił jak w sentencji. Podpisano: Przewodniczący Składu Orzekającego Mirosław 



Czerny.  

Opinia stanowi załącznik nr 10. 

Przewodniczący: czy ktoś z państwa chciałby się jeszcze czegoś dowiedzieć, to bardzo proszę. Jeżeli 

nie, to bardzo dziękuję panu Skarbnikowi za obszerne przedstawienie teraz i na wspólnych komisjach. 

Ad. 9 

Zapoznanie się z wynikami egzaminu maturalnego oraz naboru uczniów na rok szkolny 2020/2021. 

Informacje stanowią załącznik nr 11 i 12. 

Przewodniczący: każdy z państwa ma przed sobą sprawozdanie. Omówiła je na wspólnych komisjach 

pani Basia Orłowska. Czy ktoś jeszcze chciałby się coś dopytać to bardzo proszę. Jeżeli nie, to tak jak 

mówił pan Przewodniczący Komisji Oświaty, ten temat kompleksowo chciałby rozważyć po uzyskaniu 

wyników matur poprawkowych. Będzie to już kompleksowy efekt uzyskanych wyników na 

tegorocznych maturach. Jest to trochę później jak zwykle, ale tak czasami bywa. Czy ktoś z państwa 

chciałby jeszcze coś? Nie, także przechodzimy do następnego punktu dzisiejszego porządku. 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XV/93/2019 Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim z dnia 12 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

powiatu nowomiejskiego na lata 2020 - 2034 ze zmianami. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Czy ktoś z państwa ma jeszcze pytania do projektu 

uchwały? Myślę, że pan Skarbnik omówił istotne sprawy związane z podjęciem tej uchwały. Jeżeli nie 

ma pytań, to przechodzimy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania.  

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 13. 

Uchwała nr XXII/138/2020 została podjęta. Stanowi załącznik nr 14. 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale nr XV/94/2019 Rady 

Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 12 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu nowomiejskiego na 2020 r. ze zmianami. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Jest to projekt uchwały zmieniającej budżet na ten rok. Czy 

ktoś jeszcze chciałby? Pan Skarbnik przedstawił obszerne uzasadnienie. Jeżeli nie ma, to 

przechodzimy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania.  

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 15. 

Uchwała nr XXII/139/2020 została podjęta. Stanowi załącznik nr 16. 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia przystąpienia do realizacji projektu pn. „Pomagajmy 



Razem” przez Dom Pomocy Społecznej w Grodzicznie Nowe Grodziczno 14B, 13-324 Grodziczno 

współfinansowanego przez Unię Europejską w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego. 

O głos poprosił Radca Prawny Maciej Sikorski: proszę państwa, w tym projekcie w paragrafie 1 zdanie 

drugie powinno być poprzedzone cyfrą 2, ponieważ jest to ustęp drugi tego paragrafu. On się składa z 

pięciu ustępów. Po pierwszym ustępie jest zdanie traktujące o wniosku i powinno być poprzedzone 

cyfrą 2. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały uwzględniając wyżej wymienioną poprawkę. To są środki, o 

których mówił pan Dyrektor, Zarząd Powiatu wystąpił o wsparcie w tej wysokości. Czy ktoś z państwa 

radnych ma jeszcze pytania. Jeżeli nie, to przechodzimy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania.  

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 17. 

Uchwała nr XXII/140/2020 została podjęta. Stanowi załącznik nr 18. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji „Programu wyrównywania różnic między 

regionami III w 2020 r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Uzasadnienie jest załączone do projektu uchwały. Czy 

jeszcze ktoś miałby pytania? Jeżeli nie, to przechodzimy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania.  

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 19. 

Uchwała nr XXII/141/2020 została podjęta. Stanowi załącznik nr 20. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie udzielenia Powiatowi Przemyskiemu pomocy finansowej w 

formie dotacji celowej. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Są to środki finansowe związane z klęską żywiołową. 

Przekazując te środki na pewno będziemy poinformowani w jakiej formie zostały wydatkowane. 

Bardzo proszę, czy ktoś jeszcze chciałby się coś dowiedzieć, dopytać? Jeżeli nie, to przechodzimy do 

głosowania. 

Przystąpiono do głosowania.  

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 21. 

Uchwała nr XXII/142/2020 została podjęta. Stanowi załącznik nr 22. 

Ad. 15 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

Starosta: Najpierw odpowiedź na pytanie radnego Rochewicza. Krajowy Plan Odbudowy to 

przedsięwzięcie, na które środki asygnuje Unia Europejska w ramach walki z koronawirusem. Tu 

chodzi o środki, które szybko i w stosunkowo dużej ilości odbudują to, co nam epidemia zabrała – 



miejsca pracy, inne rzeczy. To będą duże pieniądze. Dlatego taki szybki czas jest przygotowania 

pewnych dokumentów, o których mówiłem w informacji z działań Zarządu. To nie mogą być małe 

rzeczy, że ja chcę 100 metrów chodnika i tak dalej. To muszą być przedsięwzięcia, które wpisują się w 

jakby szerszą gamę przedsięwzięć, we większą, bo na tym to ma polegać. Myśmy się wtedy spotkali i 

wykonaliśmy pracę, właściwie pani Jolanta Domżalska była tą osobą, która prowadziła to wszystko. I 

takich siedem pól, chcielibyśmy, żeby były przyjęte do realizacji. Ja mówię o polach, proszę nie mylić 

w żaden sposób z dokładnym, że droga w tej i tej miejscowości czy most w tamtej miejscowości. 

Mówimy na razie o szerokiej gamie, polach. Ona to nazwała kieszenie działań. Myśmy takich kieszeni, 

pół, siedem wytypowali. Szybko otrzymaliśmy, bo chyba po dwóch tygodniach z Urzędu 

Marszałkowskiego, że cztery nasze propozycje zostały jak gdyby przyjęte do przekazania przez Urząd 

Marszałkowski, bo on to obrabia w drugiej kolejności, do wysłania do władz centralnych. I tu między 

innymi wpisaliśmy się w oświatę, służbę zdrowia, infrastrukturę drogowo – inwestycyjną dla 

przedsiębiorców w sensie tworzenia miejsc gdzie można tworzyć specjalne strefy ekonomiczne. Na 

dzień dzisiejszy nic więcej nie powiem, bo my nic więcej nie wiemy, chyba na poziomie województwa 

również. Natomiast trzeba sobie zdać sprawę z jednej rzeczy, że tempo w jakim te pracę postępują 

jest budujące. Zresztą nie może być inaczej, bo to co straciliśmy, co państwa straciły, co mieszkańcy 

stracili, przedsiębiorcy, to trzeba szybko odbudować, podnieść przynajmniej do tego poziomu, który 

był przed epidemią. I tutaj na tyle dzisiaj bym powiedział, panie radny. Więcej nie wiem. Oczywiście, 

pewnie będzie się to odbywało w ramach konkursów, bo jakże by inaczej. To na pierwsze pytanie. Na 

drugie pana radnego Kozłowskiego co do Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, to 

wystarczyłoby krótkie pytanie, bez długiego wywodu - co Zarząd robi. Zarząd nie śpi, patrząc na 

Członków Zarządu, Starostwo nie śpi i my do 30 września co najmniej trzy wnioski złożymy. Mówiłem 

o tym już - rozbudowa szkoły w Kurzętniku, dwie drogi kurzętnickie, most w Pustkach, na to jesteśmy 

w tej chwili przygotowani. Na to jesteśmy przygotowani. Ale proszę - krótko: co robicie, składacie czy 

nie. I wystarczy. I odpowiedź też krótka: tak, składamy, przy czym nie wiem również jednej rzeczy. 

Wnioski nie są skomplikowane, ale nie wiemy kwestii, tak jak w RPO to wiemy, że można otrzymać do 

85 procent dofinansowania przedsięwzięcia. Jeżeli startujemy w konkursie, to może być taki bonus 

punktowy, żeby projekt nasz przeszedł, że damy więcej wkładu własnego. 80 procent 

dofinansowania, a 20 procent wkładu własnego. Są takie konkursy, które premiują również wkład 

własny. Tutaj nie wiemy nic co do wkładu własnego, czy będzie premiowany. Może jeszcze coś się 

wyjaśni, ale bez względu na to jaką będziemy mieli wiedzę – tak, składamy, przy czym, ta droga lepiej 

się wpisuje na pewno w Krajowy Plan Odbudowy, środki unijne, RPO, ale teraz też złożymy. 

Przewodniczący: Dziękuję. To byłyby chyba wszystkie zapytania i odpowiedzi. Dziękuję panu 

Staroście. Przechodzimy do następnego punktu.  

Ad. 16 



Sprawy różne. 

Przewodniczący: czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Radny Kozłowski: chciałbym dopytać o posiedzenie Zarządu w dniu 28 sierpnia 2020 roku. Zarząd 

podjął uchwałę o akceptacji przystąpienia do projektu pod nazwą: Modernizacja Szpitala 

Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim. Wydatki tam planowane są na poziomie 2 015 905 

złotych. Czy można powiedzieć coś bliżej, czego dotyczy ten projekt? 

Starosta: Też już chyba o tym mówiliśmy. Jest to coś, co nie zostało zrealizowane przy modernizacji 

budynku Oddziału Chirurgii, nie mieliśmy już pieniędzy, żeby wejść w wyposażenie. W tej chwili taka 

furtka się otworzyła. Zresztą tam wtedy były nieduże pieniądze w ogóle w tym rozdaniu, bo tam była 

chyba tylko kwota 17 milionów na wszystkie szpitale powiatowe. Myśmy tam osiągnęli ponad 3 

miliony złotych. I teraz są środki, jest szansa, że może nam się uda. Też tych pieniędzy nie jest dużo. 

Ale może nam się uda dokończyć jak gdyby drugi etap czyli doposażyć szpital.  

Radny Kozłowski: Na sprzęt tak? 

Starosta: Tak. Na wyposażenie.  

Przewodniczący wyszedł z sali obrad. Prowadzenie przejął Wiceprzewodniczący Rady Powiatu 

Romuald Koszewski.   

Radny Jacek Rydel: Ja chciałem się dopytać – tutaj Starostwo jest po sąsiedztwie z Urzędem Miasta, z 

panem Burmistrzem, jeżeli chodzi o targowisko miejskie. Oczekiwania mieszkańców są dosyć duże. 

Nie ma sprzedawców, a zarazem kupujących. Chodzi o dobro powiatu. Czy coś wiadomo na ten 

temat? I czy jakieś działania są prowadzone, czy można się spodziewać, że targowisko będzie 

uruchomione czy nie? Bo mieszkańcy jednak mają takie oczekiwania. Czy Staroście coś wiadomo, po 

sąsiedzku z Burmistrzem? 

Starosta: sąsiedztwo nie ma nic do rzeczy, jeżeli mówimy o kompetencji samorządu gminy, bo miasto 

też jest zgodnie z ustawą gminą, a powiatem. Jest to teren miasta, a nie powiatu.  

Radny Rydel: A dobro wszystkich mieszkańców, dobro powiatu? 

Starosta: Panie radny, skończyłem. 

Wiceprzewodniczący Romuald Koszewski: Czy jeszcze macie państwo pytania, proszę bardzo. 

Radny Mieczysław Łydziński: Panie Przewodniczący, panie Starosto, chciałem wrócić do tego mojego 

pytania na wspólnych komisjach odnośnie Funduszu Inwestycji Lokalnych. Muszę przyznać, że 

odpowiedź pana Starosty jest dosyć zaskakująca, że tak powiem. Z tego względu, że jak sama nazwa 

mówi Fundusz Inwestycji Lokalnych, no raczej wynikałoby z tego, że jest przeznaczony na jakieś 

inwestycje. Natomiast z wypowiedzi pana Starosty wynika, że po prostu będzie to na pokrycie jakichś 

długów, bieżących, niezrównoważenia budżetu. No to chyba coś nie tak.  

Starosta: Panie radny, odpowiadam zdecydowanie, przepraszam, że ja wejdę. Te środki, sama nazwa 

mówi – inwestycje. Panie Skarbniku, proszę powiedzieć, na co te środki uruchomimy. 



Wiceprzewodniczący: Proszę. 

Skarbnik: Panie Przewodniczący, panie Starosto, panie i panowie radni. Zgodnie z wymogami 

Funduszu Inwestycji Lokalnych, a przede wszystkim funduszem przeciwdziałania Covid-19, Zarząd 

podjął uchwałę odnośnie rozdysponowania tych środków, które zostały przeznaczone na zadania 

inwestycyjne. Jak państwo otworzą załącznik do zmian w budżecie - załącznik dotyczący zadań 

inwestycyjnych. To jest załącznik numer 7. Pod tym załącznikiem jest dokładny opis finansowania 

poszczególnych zadań inwestycyjnych i tak: zadanie inwestycyjne polegające na przebudowie drogi 

powiatowej numer 1299N granica województwa (Brodnica) - Krotoszyny – Szwarcenowo – droga 

powiatowa numer 1333N na odcinku Łąkorek – Łąkorz to zadanie będzie współfinansowane z 

funduszu dróg samorządowych jak również z Funduszu Inwestycji Lokalnych. Z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych, bo taka jest pełna nazwa, w wysokości planowanej 1 148 868 złotych. Drugie 

zadanie to jest przebudowa drogi powiatowej numer 1254N Tuszewo - Truszczyny - Dębień przez 

wieś Zwiniarz. Tutaj także jest to zadanie współfinansowane z funduszu dróg samorządowych jak 

również z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych - 161 191 złotych. Kolejnym zadaniem będzie 

zadanie związane z modernizacją budynku Domu Dziecka w Pacółtowie. To zadanie będzie 

współfinansowane z tego funduszu w wysokości 246 010 złotych. Jak również ostatnie zadanie, które 

będzie dofinansowane z tych środków – to jest zadanie przedsięwzięcie, bo ono jeszcze będzie do 

roku 2021, przebudowa drogi powiatowej numer 1246N droga wojewódzka numer 538 Skarlin - 

Nowe Miasto Lubawskie - na odcinku Skarlin – Nawra. I to zadanie zostanie dofinansowane z 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w wysokości 54 176 złotych. Łącznie daje to nam całą 

wartość dofinansowania, które powiat nowomiejski otrzyma w wysokości, już mówię, 1 610 245 

złotych.  

Wiceprzewodniczący: Czy jeszcze pan radny? Proszę. 

Radny Łydziński: Chciałbym podziękować panu Skarbnikowi za te wyjaśnienia, natomiast dalej mam 

pewne wątpliwości. Tam trzeba by się jeszcze bliżej przyjrzeć środkom, które były zabezpieczone na 

poszczególne zadania wymienione przez Skarbnika. To wygląda tak, że po prostu państwo 

przekierowali, bo na przykład na Dom Dziecka z tego co pamiętam, środki były zabezpieczone w 100 

procentach, wykonanie tego zadania. Natomiast teraz słyszę, że dochodzi jeszcze dofinansowanie z 

Funduszu Inwestycji Lokalnych. No to tak by wyglądało, że część tych kosztów została wyjęta i 

przekierowana gdzieś indziej, natomiast tu włączono jak gdyby finansowanie z tego. Czy ja dobrze 

rozumiem? 

Na salę obrad wszedł Przewodniczący i przejął prowadzenie obrad. 

Starosta: Od razu odpowiadam. Proszę nie używać słowa przekierowania. Panie radny, gdybyśmy nie 

mieli żadnej inwestycji, żadnego zadania inwestycyjnego, a przypomnę – zadanie inwestycyjne ma 

określoną wartość, to nie jest 5 tysięcy, to jest co najmniej 10 tysięcy złotych, tak panie Skarbniku? 



Skarbnik: Tak. 

Starosta: I tak panie radny, gdybyśmy tego nie mieli, to nie bylibyśmy stanie tego 1 600 tysięcy 

zagospodarować, nie bylibyśmy w stanie. Proszę zrozumieć jedną rzecz – to nie jest przekierowanie, 

ale jeżeli zaplanowaliśmy określone pieniądze i możemy wykorzystać środki, które są tylko i wyłącznie 

dedykowane inwestycjom, to tę szansę trzeba wykorzystać i te środki właściwie zagospodarować. I 

myśmy to z całą świadomością, odpowiedzialnością Zarządu, zrobili. Ja tu nie widzę żadnych 

podtekstów. Jeżeli te środki zagospodarowaliśmy, to możemy uwolnić w przyszłym roku tak zwane 

wolne środki, bo nie wydaliśmy tych pieniędzy. One nam się przydadzą, te nasze pieniądze, w 

przyszłym roku. Czy ja się jasno wyrażam? Staram się precyzyjnie, zerojedynkowo. I proszę nie szukać 

żadnej dziury w moście, podtekstów, wszystko to jest opisane wyraźnie. To nie ginie w przyrodzie. 

Przewodniczący: Szanowni państwo, wypłynęło do mnie pismo od Przewodniczącej Stowarzyszenia 

Koła Gospodyń Wiejskich w Łąkorzu. To pokłosie ostatniej dyskusji, co była na ostatniej sesji. I tak 

pozwólcie państwo, że przeczytam. Prezes Stowarzyszenia Koła Gospodyń Wiejskich w Łakorzu 

informuje, że pani Elżbieta Czaplińska nie jest członkiem zarządu Stowarzyszenia Koła Gospodyń 

Wiejskich w Łąkorzu, złożyła rezygnację z wiceprezesa Stowarzyszenia Koła Gospodyń Wiejskich w 

Łakorzu na zebraniu walnym dnia 17 marca 2019 roku, która została przyjęta. W tym dniu na tą 

funkcję została powołana pani Jadwiga Kobylska. Przez nieuwagę zmiany te nie zostały zgłoszone do 

KRS, jednakże zgodnie z podjętą Uchwałą numer 2/2019 funkcję wiceprezes Stowarzyszenia Koła 

Gospodyń Wiejskich w Łakorzu pełni pani Jadwiga Kobylska. Protokół z walnego posiedzenia 

Stowarzyszenia Koła Gospodyń Wiejskich w Łakorzu oraz uchwała jest do wglądu u pani Jolanty 

Haska. To jest sprostowanie tego, co wynikło na ostatniej sesji, jak pamiętam, między panem 

Markiem, a panem Wicestarostą. To jest informacja, która do mnie dotarła i uważałem ją państwu 

przedstawić.  

Pismo stanowi załącznik nr 23. 

Radny Kozłowski: Ja chciałem tylko dopowiedzieć, że jeżeli chodzi o Rządowy Fundusz Inwestycji 

Lokalnych, te informacje, które przekazał pan Skarbnik, one wszystkie były nam przekazane, bo w 

protokole z posiedzenia Zarządu na posiedzeniu w dniu 10 września tego roku, Zarząd przyjął podział 

tych środków i środki te są dokładnie opisane, na które inwestycje idą. Także te informacje, które pan 

Skarbnik przekazał, były dla nas dostępne.  

Radny Marek Romanowski: ja krótko chciałbym zapytać, bo wcześniej w sprawozdaniu z prac Zarządu 

była informacja, że pan Starosta uczestniczył w posiedzeniu i było też sprawozdanie z kondycji 

finansowej szpitala. Tak krótko chciałem zapytać – jak ta kondycja wygląda, bo z danych budżetowych 

mamy informację, że w tym roku dofinansowanie było około 2 miliony, w następnym roku 

planowane jest półtora. Czy to miałoby znaczyć, że ma się ku dobremu? 

Przewodniczący. Czy pan Starosta chciałby odpowiedzieć. W sprawach różnych jesteśmy. Tylko 



dyskusja. 

Starosta: W sprawach różnych możemy wszystko. Ale dobrze, odpowiem na to pytanie również. Nie 

zadowolę chyba Pana odpowiedzią, bo nawet nie jestem kompetentny w tej sprawie. Nie mam przed 

sobą dokładnych informacji na ten temat, natomiast państwo musicie sobie zdawać sprawę z jednej 

rzeczy, że koronawirus w jakiś sposób zamknął dostęp, trzeba to powiedzieć, do szpitala, do poz-ów. 

Jesteśmy na teleporadach peozetowskich, natomiast szpital musi przyjmować. I mimo, że szpital nie 

wyrabia kontraktu, tak jak każdy szpital, bo przyjęć jest mniej, to do któregoś miesiąca, kontrakt 

przez Narodowy Fundusz Zdrowia był realizowany. Tu się pewnie wzięło to z tego, że są mniejsze 

wydatki. Nie mówię tutaj o takich podstawowych, ale o pozostałych wydatkach. Wydatki komunalne, 

energetyczne są też znaczącą pozycją w działalności szpitala. No więc jeżeli zużywamy mniej wody, 

odprowadzamy ścieków, to między innymi też rzutuje na to, że koszty są mniejsze. My jesteśmy 

zadowoleni, że na dzień dzisiejszy z dwóch milionów, jest 800 tysięcy. Pan dyrektor wie również, że 

jeżeli zaoszczędzimy w tym roku, to być może będziemy mogli te środki wykorzystać na ten wkład 

własny, o którym mówił pan radny Kozłowski, tego projektu na wyposażenie, 2 miliony.  Oby to 

zmierzało ku temu. Jeżeli pan dyrektor złożył wniosek na półtora miliona, to musi mieć określone 

powody i to pozytywne, że na taką kwotę złożył, a nie na większą. To na tyle chciałbym powiedzieć. 

Nie chciałbym zagłębiać się w materię, której nie znam, nie chciałbym rzucać cyframi, które mogą być 

błędne. Proszę zrozumieć sens mojej wypowiedzi. 

Radny Rochewicz: może ja trochę wybiegam za daleko, ale zapytam czy coś wiadomo jeśli chodzi o 

drogę wojewódzką na odcinku od tak zwanej Śluski, Wawrowic w kierunku Biskupca. Naprawdę tam 

jest tragicznie, pan tam jeździ. Ciekawe czy ktoś się pochyli nad tym odcinkiem drogi do Biskupca. Czy 

są jakieś zabiegi czynione w tym zakresie? 

Przewodniczący: Z tego co ja wiem, jest to w jakimś programie. On jest odrobinę, o kilka lat 

opóźniony. Tam jest jeszcze kwestia dofinansowania przez samorządy, tak jak było to w programie. 

Wiem, że na razie pan Marszałek mówił, że środków brakuje. Trudno powiedzieć które odcinki, w 

zasadzie cała ta droga od Grodziczna, Kuligi, przecież to wszystko było w programie. Tam część 

inwestycji na tej drodze jest poczyniona. Jak pamiętam miało się zacząć od budowy mostu w 

Słupnicy, już chyba dwa lata jak jest wybudowany. W ubiegłym roku w Podlasku był robiony chodnik i 

jeszcze gdzieś. To są inwestycje towarzyszące tej inwestycji. Miało to być rozłożone na cztery lata. 

Wiem, że i pan Poseł się tym zajmował. Ja tam jeżdżę i on tam jeździ i mieszkańcy. Ta droga jest jakąś 

nieszczęśliwą drogą. Jak ja pamiętam, dwie kadencje temu, jak zostałem radnym, ta droga była 

akurat remontowana. I już się wtedy zaczęły dziać trudne zjawiska, droga była taka wąsko zrobiona, 

że pobocza zaczęły się łamać. Sam pan dyrektor Adamiak mówił, że po takich remontach, po czterech 

latach, droga nadaje się pod bieżące remonty. I ona się momentalnie zdewastowała.  

Radny Rochewicz: tam jest za wąski pas drogowy i to jest cała przyczyna, że ta droga będzie musiała 



być remontowana.  

Przewodniczący: Nie wiem czy to jest ta przyczyna. Kiedyś tak można było projektować, takie wąskie 

drogi. Ja mogę powiedzieć, że to, co teraz powiat wykonał Łąkorz - Łąkorek, na Łąkorz, no może 

Biskupiec w kierunku Kisielic nie jest aż tak bezpieczną drogą, bo tam jest oczywiście aleja dębowa. 

Radny Rochewicz: ale tam jest ładnie zrobione. 

Przewodniczący: I te drogi na Łąkorz - myślę, że ich trwałość będzie dużo większa. One są szersze, 

minimum 6 metrów. I to pozwala. A tutaj jest tak wąska, że ja sam wiem, bo jeżdżę dużo. Były 

interpelacje, wnioski o podbudowę poboczy. Co sezon, co jesień, ciężarówki rozjeżdżają te pobocza. 

To jest naprawdę, jak się jedzie za takim samochodem ciężarowym, to aż ciarki przechodzą, co się 

może stać, jak coś się tam oderwie.  

Radny Rochewicz: Ani dwie ciężarówki, ani inny pojazd z ciężarówką, się nie minie. Jeden musi 

zjeżdżać całym kołem na prawo. 

Starosta: Chciałbym zakończyć temat dróg. Proszę państwa, kiedyś tak się robiło.  Szerokość dróg 

dopuszczalna była wtedy taka jaka jest. Robiliśmy drogę Nowe Miasto - Gwiździny na starym pasie 

5,5 metra i nie dyskutowaliśmy, że poszerzamy ją o te pół metra. Związane to jest z wycinką drzew, 

których mamy dużo. I z tamtą drogą też było tak samo. Minęły dwa lata i robiliśmy drugi etap 

Gwiździny – Mroczno i co się wydarzyło? Nie kochani, minimalna szerokość na tym odcinku jest 6 

metrów. Do Gwiździn jest 5,5, dalej jest 6. A więc w tamtym czasie, kilkanaście lat temu wszyscy byli 

zadowoleni, że jest nowy dywanik. Ciągle się też zmierzamy z kwestią – ile mamy pieniędzy, czy stać 

nas na mniej, czy stać nas na więcej. To zawsze są wybory. 

Przewodniczący: to jest droga wojewódzka, ona ma chyba wyższy standard, nie możemy jej 

porównać do dróg powiatowych. Tam i przepustowość i obciążenie jest większe. Myślę, że tak jak 

wtedy wyszło, ten remont na Biskupiec, to jest bardzo drogi remont. Bo niedawno był remont, a teraz 

trzeba od podstaw budować. Źle zbudowana droga, drożej wychodzi, niż raz, a dobrze. Czy ktoś 

jeszcze w sprawach różnych? Nie? Dziękuję bardzo. Przechodzimy do następnego punktu porządku. 

Ad. 15 

Zakończenie obrad XXII Sesji Rady Powiatu. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski zamknął 

obrady XXII Sesji szóstej kadencji Rady Powiatu. 

- Nagranie z sesji stanowi załącznik do protokołu. 
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